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Onderwerp : cimperte (sport)verenigingen voor OZB? 
Verzonden  

Geachte eden van de raad, 

In uw vergadering van 8 juli 2020 (behandeling PPN21) heeft wethouder Bosman een toezegging 
gedaan. Een toezegging om na te gaan welke regeling de gemeente Bronckhorst toepast voor het 
compenseren van de OZB voor verenigingen met een accommodatie. 
We hebben de relevante stukken bij de gemeente Bronckhorst opgevraagd en bestudeerd. 
In deze brief melden wij u wat dat heeft opgeleverd. 

Over de uitvoering van het amendement Omzigt bestaat nog steeds onduidelijkheid 
Gemeenten hebben sinds 1 januari 2019 de vrijheid om voor sportaccommodaties, dorpshuizen en 
andere 'instellingen van sociaal belang' het woningtarief voor de OZB te rekenen in plaats van het 
vaak hogere tarief voor niet-woningen. Omdat de wettekst en de toelichting daarop niet op elkaar 
aansluiten, is onduidelijk wat de reilwijdte van het amendement is. Het roept zo veel vragen op over 
risico's en uitvoeringskosten dat de VNG haar leden destijds (en nog steeds) adviseert te wachten 
met toepassing totdat de gewenste duidelijkheid er is. De VNG heeft herhaalde malen bij het kabinet 
aangedrongen op duidelijkheid. Maar die is er dus nog steeds niet. 

Omdat deze weg niet mogelijk was, heeft u in de begroting 2020 incidenteel 500.000,- beschikbaar 
gesteld voor verenigingen. 100.000 daarvan is gereserveerd voor het culturele veld, 200.000 is 
direct uitgekeerd aan sportverenigingen en voor E 200.000 kunnen sportverenigingen tot het eind 
van dit jaar plannen indienen. 

Het compenseren van OZB kan daarom het beste met een subsidieregeling 
De gemeente Bronckhorst heeft op 23 maart 2017 gekozen heeft voor een subsidieregeling. Dit blijkt 
de meest eenvoudige en minst risicovolle manier om te zorgen voor OZB compensatie. Voor de 
verenigingen en voor de gemeente. 

Er zijn verschillende manieren waarop een subsidieregeling kan worden ingericht. In Bronckhorst is 
gekozen voor een waarderingssubsidie. In de subsidieregeling wordt vastgelegd voor welk doel en 
met welke activiteiten een aanvrager in aanmerking komt voor subsidie. En er wordt een lijst met 
objecten vastgesteld die in aanmerking komen voor subsidie. De aanvrager van de subsidie kan 
jaarlijks wijzigen. Het eigendom en gebruik van accomnnodatie is bepalend, niet de 
eigenaar/gebruiker zelf. De subsidieregeling is bewust eenvoudig gehouden, zodat 
maatschappelijke organisaties niet belast worden met administratief werk om de subsidie aan te 
vragen. 

De jaarlijkse kosten zijn minimaal € 70.000, exclusief verwerkingskosten 
Het compenseren van de OZB kost structureel geld. Hiermee is in de (meerjaren)begroting geen 
rekening gehouden. 
Wij hebben een uitvraag gedaan bij het GBTwente wat de OZB heffing op sportaccommodaties in 
Berkelland is (clubhuizen, kantines, sportvelden en dergelijke). De directe kosten voor 
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compensatiesubsidie voor OZB kunnen geschat worden op een jaarlijks bedrag van rond de € 
70.000. Dit is ook ongeveer het bedrag dat in Bronckhorst berekend is. 
Als de definitie in de subsidieregeling verbreed wordt naar maatschappelijke en 
vrijwilligersorganisaties (denk bijvoorbeeld aan speeltuinverenigingen, peuterspeelzalen, 
dorpshuizen, muziekverenigingen, scouting, natuurpark Kronenkamp) zal dit bedrag aanzienlijk 
toenemen. 
Wat het uiteindelijk gaat kosten is dus afhankelijk van de afbakening van de doelgroep en de keuzes 
die daarin gemaakt worden. Voordeel is wel dat het risico op onverwachte uitgaven vrijwel nihil is. 
We werken immers met een vastgestelde lijst van accommodaties waarvan de OZB-heffing bekend 
is. 

Overwegingen voor wel of niet invoeren van een subsidieregeling in Berkelland 
• (Sport)verenigingen vervullen een belangrijke maatschappelijk functie. De verenigingen 

zetten zich in voor het maatschappelijk nut. Ze zijn een belangrijke partner van de gemeente 
voor de preventieacties van het sociaal domein. En voor de uitvoering van het Lokaal Sport-
en Beweegakkoord zullen de verenigingsaccommodaties volop ingezet worden. 

• In Berkelland zijn de afgelopen jaren vrijwel alle sportaccommodaties geprivatiseerd. Een 
sportvereniging of beheersstichting is daarmee eigenaar geworden van de accommodatie. 
Het vraagt veel inspanning van vrijwilligers en bestuurders om de accommodaties te 
beheren. Tegelijkertijd zien de vrijwilligers en bestuurders dat er OZB over het bezit van die 
accommodaties in rekening wordt gebracht. Ze zien ook dat de OZB hoger is dan voor de 
privatisering. Een mogelijke compensatie van die financiele last voelt als waardering en de 
vereniging kan het geld goed gebruiken voor andere dingen. 

• Let wel: in het afkoopbed rag waarmee de accommodaties in het verleden aan de 
beheersstichtingen van sportverenigingen zijn overgedragen, is rekening gehouden met de 
verhoogde OZB. Op het moment van overdracht is de verhoogde OZB vastgesteld. Dat 
bedrag is omgerekend naar de periode van afkoop en vervolgens toegevoegd aan het 
afkoopbedrag. Op enig moment hebben verenigingen en beheersstichtingen aangegeven 
dat de afkoop van OZB niet altijd op de juiste manier is vastgesteld. Dit is gecorrigeerd en 
veel partijen hebben een aanvullende vergoeding gekregen. 

• Niet alle (sport)verenigingen profiteren van een compensatie voor de OZB. Verenigingen die 
zalen huren, betalen immers geen OZB. 

• Het verzoek om compensatie voor de OZB is ook aan de orde geweest bij dorpshuizen. Er is 
destijds besloten om de facultatieve vrijstelling niet te hanteren, omdat dit vooral een 
financiele oplossing is terwijI de uitdaging naast financieel op andere gebieden ligt. In de 
exploitatiebijdrage die de dorpshuizen krijgen, zit een bijdrage voor de OZB. 

Tot zover onze bevindingen. Wij hebben als college geen standpunt hierover ingenomen. 

Met vriendelijke groet, 

Burgemeester en wethouders van Berkelland, 
de secretaris, de burgemeester, 

H.A. van Oostrum 

Kopie aan: 
-Archief 
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